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PROCES VERBAL 

al ședinței Autorității Teritoriale de Ordine Publică de pe lângă      

Consiliul General al Municipiului București                                              

din data de 27 iunie 2024, ora 14:00 

 

Ședința s-a desfășurat online, prin intermediul platformei de 

videoconferință Webex, cu participarea tuturor membrilor Autorității 

Teritoriale de Ordine Publică București.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bună ziua! Mai așteptăm doua-trei minute poate se conectează și 

ceilalți doi membri care ar trebui să participe. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Bună ziua tuturor! Generalul Stegăroiu sunt! Eu nu vă aud!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bună ziua, domnule Stegăroiu! Noi vă auzim!  

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Chestor Berechet, șeful Poliției Capitalei, totul în regulă. Vă auzim, 

sperăm să fim auziți.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, da! Vă auzim, domnule chestor! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bun! Haideți să începem ședința! Așa cum v-am transmis pe grup, 

astăzi doresc să discutăm despre analiza infracțiunilor juvenile și a celor 

comise în proximitatea unităților de învățământ, și în acest sens l-am rugat 
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pe domnul chestor Berechet să ne pregătească o situație pe care o are 

dumnealui la nivelul Poliției Capitalei, și pe baza căreia o să discutăm. De 

asemenea, o să discutăm detaliile asigurării pazei în unitățile de 

învățământ pe perioada examenelor. Suntem în acea perioadă a anului 

după cum putem vedea la televizor, și în online, și cred că este util să 

înțelegem dacă se întreprind niște măsuri suplimentare speciale cu 

această ocazie, și cum se desfășoară, și poate care sunt provocările pe 

care instituțiile pe care le conduceți le au în această direcție. Dacă sunt 

alte subiecte pe care ați dori să le abordăm? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da! Nu știu dacă vreți să vi le enunț acum și discutăm la diverse? 

Cum vreți să procedăm? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, menționați-le, să vedem despre ce este vorba! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

E vorba de o problemă care ține la limită de ordinea publică, și 

anume: asigurarea serviciilor de telecomunicații mobile la evenimente de 

masă, organizate pe raza capitalei, unde cred că nefuncționarea serviciilor 

de telefonie mobilă poate să ducă la niște probleme foarte grave, vă dau 

un singur exemplu: dacă pe Arena Națională are loc un meci sau un 

concert, și între timp ISU, cred că ISU, să mă corecteze domnul colonel 

dacă greșesc cumva, lansează acele mesaje de alertă, ele nu vor ajunge 

la zeci de mii de oameni dacă semnalul este picat. Acesta este subiectul. 

Cred că e o problemă foarte gravă faptul că ANCOM-ul nu-și face treaba. 

Haideți că discutăm la momentul potrivit! 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, am înțeles, am notat și imediat după ce epuizăm primele două 

subiecte o să discutăm. Între timp și colegii au timp să se gândească la 

acest aspect. Ok! Dacă nu mai este o altă propunere pentru un alt subiect 

de discutat în cadrul acestei ședințe, îl invit pe domnul chestor Berechet, 

domnul director general al Poliției Capitalei să ne facă o scurtă prezentare 

a acestei situații. 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Mulțumesc! Bună ziua tuturor, încă o dată! Am să vă dau câțiva 

dintre indicatori, pe o analiză în primele cinci luni ale anului 2024 privind 

infracționalitatea juvenilă din incinta și în proximitatea unităților de 

învățământ preuniversitar. Aș vrea mai întâi să vă comunic faptul că la 

nivelul municipiului București, avem 721 instituții de învățământ 

preuniversitar, din care 454 sunt de stat, și 267 private, și un număr de 27 

unități de învățământ de stat fără personalitate juridică în care își 

desfășoară activitatea aproximativ 300.000 de preșcolari și elevi, și 18.206 

cadre didactice. În fiecare an toată activitatea noastră este prevăzută într-

un Plan Național Cadru de Acțiune pentru siguranța școlară, acum avem 

anul 2023-2024, încă suntem sub monitorizarea acestui Plan Cadru. 

Unitățile de învățământ preuniversitar sunt repartizate în responsabilitatea 

fiecărei structuri cu atribuții în domeniul ordinii publice, 

poliție/jandarmerie/poliție locală. Vă pot transmite, cred că v-am mai dat și 

în ședințele anterioare, practic, avem: 

 un număr de 594 de unități care sunt ale Poliției Capitalei; 

 12 sunt ale Jandarmeriei Capitalei; 

  5 ale Direcției Generale de Poliție Locală; 

  12 ale Poliției Locale sector 1; 



4 
 

  9 ale Poliției Locale sector 2; 

  66 ale Poliției Locale sector 3; 

  0 sunt ale Poliției Locale sector 4; 

 10 sunt ale Poliției Locale sector 5; 

 13 sunt ale Poliției Locale sector 6. 

 În ceea ce privește evoluția criminalității în primele cinci luni ale 

anului 2024, în zona unităților de învățământ preuniversitar au fost 

înregistrate 378 fapte penale, cu aproximativ 24% mai multe fapte 

înregistrate comparativ cu aceeași perioadă a anului 2023 când au fost 

înregistrate 288 fapte penale. Ponderea cea mai mare o reprezintă faptele 

de „lovire sau alte violențe” – 58%, „amenințare” – 11%, „furt” – 4%, „port 

obiecte periculoase” – 4%, „vătămare corporală din culpă” - 4%, „purtare 

abuzivă” – 5% și 14% alte genuri de fapte; din numărul total de autori de 

infracțiuni (365),  85% sunt elevi, 5% sunt cadre didactice și 10% 

reprezentând alte categorii; din numărul total al victimelor (402), 91% sunt 

elevi, 5% sunt cadre didactice și 5% reprezentând alte categorii; ca și loc 

de comitere, 88% din fapte au fost comise în incinta unităților de 

învățământ, iar 12% în proximitatea acestora; din punct de vedere al 

faptelor comise în proximitatea unităților de învățământ, în primele cinci 

luni ale anului 2024, au fost înregistrate 44 fapte penale, cu 27% mai multe 

decât în aceeași perioadă a anului 2023 când au fost înregistrate 32 fapte. 

 Aceasta a fost o analiză sintetică a infracțiunilor comise în incinta și 

în proximitatea unităților de învățământ pe anul 2024, comparativ cu anul 

2023. 

 În ceea ce privește punctul doi, și anume: modul de asigurare al 

pazei în unitățile de învățământ pe perioada examenelor la Evaluarea 

Națională și Bacalaureat, aici suntem în coordonarea a două activități 

programatice, respectiv:  
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 Planul de Măsuri pentru menținerea climatului de ordine și 

siguranță publică pe timpul desfășurării Evaluării Naționale 2024, 

pentru elevii claselor a VIII – a; 

 Planul de Măsuri pentru menținerea climatului de ordine și 

siguranță publică pe timpul desfășurării Examenului Național de 

Bacalaureat sesiunea iunie – iulie 2024.  

 Astfel, au fost organizate în municipiul București 218 centre de 

examen pentru Evaluarea Națională și 58 centre pentru examenul de 

Bacalaureat.  

 Menținerea ordinii publice în zona locațiilor unde se vor desfășura 

examenele, a locațiilor unde se afișează rezultatele și se vor depune 

contestațiile se va asigura de către Direcția Generală de Poliție a 

Municipiului București, prin includerea unităților de învățământ în 

itinerariul de patrulare al dispozitivelor de ordine și siguranță publică a 

subunităților competente teritorial, iar, la solicitare, prin dispozitivul 

realizat de Brigada Rutieră vor fi aplicate măsuri pe linie rutieră, în zona 

adiacentă locațiilor. Cam atât am avut de comunicat. Dacă aveți 

întrebări, vă stau la dispoziție. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Mulțumim mult pentru prezentare și informațiile furnizate. 

 Nelămurirea mea este: din experiența pe care o aveți cu privire la 

infracționalitatea juvenilă, practic nu toate faptele ajung să fie și 

sesizate către dumneavoastră și să luați niște măsuri, și să le includeți 

în această statistică. Din experiența mea proprie, din școală, sunt 

diverse incidente care nu sunt raportate mai departe. Cum ajung 

acestea efectiv să fie sesizate la Poliție? 
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 Domnul chestor Bogdan Berechet  

 Încă de acum patru ani, prin înființarea în luna septembrie a anului 

2020 a unei structuri care să se ocupe strict de această situație, și de 

aceea vă și spun că aceste creșteri de la an la an, vin ca și răspuns la 

faptul că lumea a înțeles că trebuie să sesizeze poliția în orice fel de 

situație, cele mai mari probleme le avem din partea cadrelor didactice 

care într-un final au înțeles că este mai bine să fim semnalați decât să 

ascundă multe fapte de care erau sesizați în cadrul unităților de 

învățământ. De aceea se și observă de la an la an această creștere, 

tocmai prin deschiderea, răspunsul și faptul că populația are mai multă 

încredere în a sesiza aceste aspecte.  

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Vă mulțumesc! Iar în gestionarea acestor fapte având în vedere că 

vorbim, cred, practic, în totalitate de persoane minore sub 18 ani, este 

prevăzută o abordare diferită față de cea pentru majori? Se pune mai 

mult accent, pe limitarea răspunderii, practic, sesizarea celor vizați să 

se împace? Poate sunt incluși în anumite programe sau la nivelul școlii 

să fie consiliați, astfel încât să se atenueze efectele pe care le-ar putea 

avea o încadrare penală sută la sută. 

 Domnul chestor Bogdan Berechet 

 Și pe partea de procedură penală, s-a venit cu un răspuns printr-o 

modificare în acest an, și, anume, că orice audiere a unui minor se face 

printr-o procedură specială, și, aici, nu vorbim doar de minorii părții 

vătămate în procesul penal, chiar și autorii, chiar și martorii, astfel că la 

nivelul municipiului București suntem în discuții chiar și cu o parte din 

organizațiile neguvernamentale prin intermediul Parchetelor, de a crea 

mai multe camere specializate de audiere a minorilor. La acest moment 

avem o singură cameră la Poliția Capitalei unde avem și Serviciul omoruri, 
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la Policlinica M.A.I., unde avem câteva birouri și acolo am creat această 

cameră specială. Mai avem la nivelul Parchetelor o promisiune, la nivelul 

sectorului 4, că urmează să se creeze o astfel de cameră, așa cum ne 

dorim ca la nivelul fiecărui sector să putem folosi, tocmai pentru a avea o 

altă abordare atunci când discutăm de minori și introducerea lor în anumite 

situații pe o procedură penală. Întotdeauna reprezintă o prioritate cauzele 

în care sunt implicați minori. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Această cameră pentru audiere a minorilor presupune o amenajare 

specială? Presupune ceva complicat, sau pur și simplu să fie dedicată 

una din camerele din secția de poliție, și poate dotată cu niște 

echipamente care înregistrează audierea? Ce presupune? 

 Domnul chestor Bogdan Berechet 

 Este partea de coloristică a pereților, de tot ambientul, dacă nu am, 

am să le mai cer colegiilor mei fotografii, camera într-adevăr prezintă o 

căldură aparte în momentul în care intri în ea, evident are și partea de 

dotare tehnică/monitorizare pentru că suntem obligați ca audierile să 

fie monitorizate video, partea de recunoaștere a unor suspecți în 

anumite cauze, și atunci avem partea de geam prin care persoanele 

care participă la anchetă pot observa investigația, fără ca victima să le 

poată vedea, dar are un ambient atipic, nu costisitor ca să credeți că e 

nevoie de ceva special, însă problema cea mai mare pe care o avem 

la acest moment, la noi, la Poliția Capitalei este lipsa spațiului. Ne este 

greu să dăm afară 4-5 colegi dintr-o încăpere ca să putem avea aceste 

camere dedicate.  

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Ok, am înțeles. În ceea ce privește faptele comise, există zone 

problematice, să spun așa, sau anumite unități de învățământ care ies 
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în evidență cu mai multe fapte pe care le-ați constatat, astfel încât poate 

este util să ne gândim la o campanie, sau poate deja desfășurați o 

campanie în respectivele unități de învățământ? 

 Domnul chestor Bogdan Berechet 

 Tot timpul ne concentrăm cu campaniile acolo unde am avut 

evenimente, permanent analizez și avem întâlniri săptămânale în care 

alături de noi vin și partenerii, că vorbim de colegii de la Jandarmeria 

Capitalei, că vorbim de Agenția Națională Antidrog, sau colegii de la 

Brigada de  Combatere a Crimei Organizate, acolo unde avem 

semnalate anumite situații, și aici mă refer, lăsând la o parte că ne 

ducem în zona drogurilor, nu numai acolo, unde avem violențe, unde 

avem parte de purtări abuzive, ori din partea cadrelor, sau din partea 

elevilor către cadre ne concentrăm punctual. Ca să arătăm cu degetul 

către o unitate de învățământ nu cred că e normal, să punem o ștampilă 

pe un anumit liceu vă dați seama ce înseamnă, ca acea unitate să 

dispară, practic din ceea ce își dorește orice părinte, să aibă o școală 

aproape de domiciliu. Nu avem un anumit liceu sau o anumită școală 

în care doar acolo se întâmplă evenimente nedorite. Sunt niște conflicte 

spontane, și, cred că s-a și putut vedea, le-am prezentat de fiecare dată 

și în spațiul media, avem elevi dintr-un anumit sector, vin în alt sector, 

că vin pe fondul vreunei relații amoroase cu vreo elevă, sau că vin doar 

ca să își arate ei forța după ce au comunicat pe diferite grupuri sociale 

care există la acest moment, și în care sunt prinși marea majoritate a 

copiilor noștri. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Da, înțeleg! Evident că aveți dreptate și nu trebuie arătat cu degetul, 

dar campanii acolo unde este cazul, cum sunt pentru tot felul de situații, 

pe care le desfășurați atât dumneavoastră, cât și alte instituții, cred că 

sunt utile, și poate este un aspect pe care putem să-l analizăm puțin 
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mai bine și să vedem cum putem să contribuim. Mulțumesc pentru 

răspunsuri. Dacă din partea colegilor mai dorește cineva să intervină, 

sau să întrebe pe partea de infracțiuni juvenile. 

 Domnul subprefect Jean Badea 

 Bună ziua tuturor! Dacă îmi permiteți, aș interveni și eu! 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Bună ziua, domnule subprefect! Vă rog! 

 Domnul subprefect Jean Badea 

 Așa cum a amintit și domnul chestor, la nivel național avem Planul 

Național comun de acțiune semnat interministerial de toate ministerele 

cu relevanță în această chestiune, și la nivel local, Prefectura, în speță 

prefectul coordonează monitorizarea tuturor acestor acțiuni la nivel 

local, grup din care fac parte toate instituțiile deconcentrate ale 

ministerelor semnatare ale Planului Național. Vom avea o situație 

detaliată undeva în luna august, atunci când știm că începe școala și 

monitorizăm toate aceste aspecte pe lângă partea de pregătire a 

unităților de învățământ, inclusiv aspecte care țin de siguranța școlară. 

Îl felicit pe domnul director Berechet, deși a spus că a făcut o sinteză a 

fost destul de detaliată și complexă, suficient încât să avem o imagine 

de ansamblu a ceea ce s-a întâmplat în ultimele cinci luni. Am avut 

astăzi, înainte de întâlnirea noastră, o discuție la Inspectoratul Școlar 

ca să obțin un feedback, înțeleg că sunt și la nivelul Inspectoratului 

Școlar colaborări cu societatea civilă, cu ONG-uri, sunt programe care 

se desfășoară pentru combaterea delicvenței juvenile și a violenței în 

școli destul de multe, probabil că vom avea o prezentare detaliată 

atunci când vom strânge toți acești indicatori înainte de începutul anului 

școlar. Vă propun chiar să avem o discuție în luna august, sfârșitul lunii 

august sau la începutul lunii septembrie pe acest subiect, când vom 

avea datele culese de pe tot anul școlar precedent.  În ceea ce privește 
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examenele naționale – probabil că știți că încă de anul trecut, evaluarea 

la examenele naționale se face în format digitalizat, lucru care a 

simplificat foarte mult din ceea ce însemna implicarea logistică a 

colegilor noștri de la poliție și jandarmerie: nu mai este necesar 

transportul lucrărilor din toate centrele de examen către centrele de 

evaluare; ele practic se strâng de către fiecare sector – fiecare sector 

își strânge lucrările doar pentru arhivare după ce au fost scanate la un 

centru de colectare, nemaifiind necesară însoțirea acestora de către 

reprezentanți ai forțelor de ordine și cumva – practic – partea aceasta 

logistică s-a simplificat. Aș vrea să mai amintesc că dincolo de 

examenul de bacalaureat și de evaluarea națională, un alt eveniment 

important îl reprezintă etapa a doua de admitere care se desfășoară 

spre sfârșitul lunii iulie la Școala Centrală; este un singur punct în 

București care presupune o întrunire mare a părinților și a elevilor care 

doresc să își reglementeze situația după prima etapă de admitere. Am 

înțeles că acolo deja s-a discutat, nu știu dacă s-a făcut chiar un 

protocol, dar cel puțin discuții preliminare au fost cu Poliția Locală a 

Sectorului 2, pentru că școala respectivă este pe raza sectorului 2 

pentru a asigura toate cele necesare în perioada respectivă. Cam atât 

am avut de spus și aș vrea să revenim pe acest subiect atunci când 

avem toate datele colectate, începutul lunii septembrie înainte de 

începutul școlii. Vă mulțumesc!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc domnul Badea! Da, am mai avut o discuție, cred că în 

octombrie anul trecut pe subiectul planului local comun de acțiune și 

siguranță școlară; l-am distribuit atunci printre dumneavoastră să vedem 

cu ce propuneri/sugestii putem veni din partea ATOP pentru îmbunătățirea 

planului și este menționat pe site-ul ATOP. Cred că e foarte bine venită 
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propunerea dumneavoastră de a discuta la început de septembrie pentru 

că așa o să avem și posibilitatea de a compara practic ce s-a întâmplat pe 

parcursul unui an școlar și poate unde sunt puncte unde putem 

îmbunătății.  

Mai aveam eu o nelămurire vizavi de Planul de siguranță publică 

pentru examenele pe care le-am menționat. Domnul Berechet - respectiv 

pe lângă Poliția Capitalei – cine mai face parte din aceste planuri? Dacă 

mai sunt și alte instituții implicate? 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Avem, evident, și colegii de la jandarmerie de fiecare dată, plus 

polițiile locale acolo unde angrenate conform planului dacă se desfășoară 

în unitatea lor de învățământ, evident desfășoară și activități de menținere 

a ordinii publice. Așa cum le-am nominalizat 594 sunt ale Poliției Capitalei, 

restul de 127 împărțite către Jandarmerie și Polițiile Locale de Sector plus 

Poliția Locală generală.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

În regulă, mulțumesc mult de tot! Bun, dacă nu sunt alte intervenții 

din partea colegilor sau întrebări, ajungem la subiectul propus de domnul 

Moraru, respectiv: "Asigurarea serviciilor de telecomunicații mobile la 

evenimentele de masă". Fără să știu, și aici sper ca domnul Precup să ne 

lămurească un pic mai bine sau oricine altcineva are mai multe detalii, dar 

presupun că există niște standarde minime pe care companiile de 

telefonie/telecomunicații trebuie să le asigure în anumite zone și acestea 

evident că sunt depășite atunci când se adună foarte multă lume. Nu este 

clar dacă au obligații pentru astfel de evenimente punctuale și din punct 

de vedere al situațiilor de urgență, a Ro-alert-ului, de exemplu, dacă din 

acest punct de vedere ar fi niște obligații suplimentare pentru 
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telecomunicații de a aduce mai multe echipamente astfel încât să asigure 

serviciul chiar și la un număr foarte mare de oameni. Asta voiam să zic eu 

pentru început legat de subiect; dacă domnul Moraru vrea să dezvolte mai 

mult legat de ceea ce ne-a precizat la început? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu cred că subiectul s-a înțeles; pot să mai vin cu câteva clarificări 

și cred că și domnul Precup vă poate explica foarte clar. În discuțiile pe 

care le-am mai avut cu diverse persoane pe subiectul ăsta, cineva a 

întrebat de exemplu dacă funcționează Ro-alert-ul, ca să fim foarte clar 

înțeleși, da? Ro-alert-ul nu are cum să funcționeze din moment ce 

telefonul tău mobil nu are semnal; deci, nu este conectat într-o celulă, 

efectiv nu este! Mă rog, cum se spune popular: semnalul este picat! Adică, 

telefonul nici nu se poate înrola într-o celulă în acea zonă, da? Deci, nici 

măcar semnalele Ro-alert nu vin și nu au venit. Vă spun cazuri concrete: 

la ultimul concert de pe Arena Națională îmi povestea cineva că pe măsură 

ce oamenii au ieșit din arenă și furtuna respectivă începuse, tuturor au 

început să le sune telefoanele. Deci, pe măsură ce s-au dispersat și lumea 

a ieșit către alte celule GSM, da, au început să le vină mesajele de Ro-

alert după ce deja le cădea piatra în cap, da? Deci, ca să ne lămurim: Ro-

alert-ul nu funcționează în momentul în care semnalul este picat. Mai mult 

decât atât: săpând puțin pe acest subiect și întrebând pe altcineva care 

chiar locuiește în zonă, la Maior Coravu, mi-a spus că nici lui care este 

acasă, nu la meci sau la concert pe stadion, nu-i merge telefonul. Sunt 

pensionari care poate au nevoie să sune la salvare...de principiu, dacă 

ești în arenă există niște oameni de ordine care au stațiile lor speciale și 

poți să ajungi la un punct de prim ajutor. Dar, dacă ești un pensionar la 

tine acasă lipit de Stadionul Național sau de un alt concert – că mai sunt 

și alte zone prin orașul ăsta – și Doamne ferește ai o urgență medicală, tu 
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nu poți să suni! Este o problemă mult mai complexă asta, decât probabil 

vă gândiți la prima strigare/enunțare și cred că este o problemă serioasă. 

Discuția putea să fie făcută și trimisă o adresă și către ANCOM, pentru că 

ANCOM-ul este autoritatea care are posibilitatea să tragă la răspundere 

operatorii de telefonie mobilă care nu asigură nici în 2024 acoperirea 

semnalului pe tot teritoriul țării, deși ar fi trebuit să facă asta de mult timp, 

și în mod deosebit atunci când sunt aceste aglomerări punctuale de 

oameni într-un anumit loc care generează lucrul ăsta; la fel și dacă au sau 

nu obligativitatea – sincer, nici eu nu știu dacă au obligația să facă lucrul 

ăsta, știu că uneori o fac, alteori nu. O altă paranteză: vă spun că atunci 

când sunt luați "parteneri", adică când li se dau și lor bilete la concertele 

astea, aduc și ei stații suplimentare mobile în acea zonă; când nu sunt 

luați "parteneri" și nu li se dă și lor un snop de bilete, nu aduc aceste stații 

mobile.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Domnul Precup dacă ne auziți: în obligațiile pe care le au 

organizatorii atunci când pun la cale un astfel de eveniment e și ceva legat 

de asigurarea comunicării diverselor evenimente așa cum sunt transmise 

de autorități respectiv, dacă se emit – cum s-a întâmplat concret în cazul 

concret menționat de domnul Moraru – mesaje Ro-alert, au 

responsabilitatea să le transmită mai departe către participanți? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnule președinte, stați să vă mai lămuresc ceva! Ei nu au 

responsabilitatea să transmită mai departe mesajele Ro-alert! Să ne 

înțelegem... 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Prin boxe sau diverse mijloace... 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Un lucru pe care ar putea să-l facă ar fi să notifice către companiile 

de telefonie mobilă că în data X sau într-o anumită perioadă - că sunt și 

festivaluri care sunt pe o săptămână sau pe weekend – în locația nu știu 

care are loc un eveniment cu atâta popor, și ei să își ia măsuri de 

precauție, să își facă niște calcule dacă rețeaua rezistă sau nu. Deci, 

primul lucru ar fi de notificare legat de acest sistem de care spuneți 

dumneavoastră. Ține mai degrabă de civilizație, că nu sunt un mare fan 

să generăm legislații naționale sau locale pe zona asta. Da, în anumite 

state și la anumite concerte, toți marii vizitatori de asemenea lucruri mi-au 

povestit că, de exemplu, în Germania există pe ecranele concertului, 

atunci când s-a pus problema unei furtuni, li s-a dat mesaje cu o jumătate 

de oră înainte și li s-a spus că în 20 de minute începe o furtună de proporții 

și au fost sfătuiți să se adăpostească. Dar, vă spun din nou, astea sunt 

lucruri mai degrabă de bun simț ale unor organizatori decât să ne apucăm 

noi să reglementăm. Lucru care, de exemplu, pe furtuna asta nu s-a 

întâmplat; și în alte ocazii la fel. Plus, nu funcționează sistemul! Repet, 

poți să ai un copil minor, de 10 ani, pe care l-ai pierdut și cu care nu poți 

să iei legătura pe telefon, sigur, nu durează mult până ajungi la un polițist 

sau jandarm și să iei legătura măcar cu el...dar, trăim într-o lume în care 

știți, ne ia un atac de panică că nu ne funcționează telefonul mobil.  

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

Hazarian sunt! Aș vrea să adaug și eu un lucru la cele spuse de 

colegul... 

Domnul colonel Irinel Precup 

Mă auziți? Mă auziți un pic și pe mine? 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Vă auzim domnul Precup! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Vreau să vă spun doar atât: deci, nu e nevoie să ai semnal la telefon, 

ci doar să ai baterie la telefon. Deci, inclusiv dacă vrei să suni la 112 de 

pe vârful muntelui acolo unde nu există să zicem rețea de telefonie, poți 

să apelezi serviciul 112. La fel și Ro-alert-ul; eu, personal, am condus 

intervenția sau, în fine, activitățile de la Arena Națională în acel moment 

când a fost spectacolul Coldplay și vreau să vă spun că am primit Ro-alert 

pe toate tipurile de telefon pe care le aveam la mine. Sper să înțelegeți că 

– într-adevăr - sunt niște probleme cu privire la semnalul anumitor 

operatori de telefonie mobilă, dar asta nu afectează să zic transmiterea 

acestor mesaje Ro-alert; deci, chiar și pe munte sau unde sunteți dacă ai 

o baterie la telefon, adică dacă este încărcat, primești acest mesaj Ro-

alert, fără nici o problemă! Deci, în concluzie, vă spun sincer că am fost 

acolo, și poate să vă confirme și domnul Stegăroiu, colegii lui care au fost 

cu mine la activitatea respectivă, au primit și ei acele mesaje și eram în 

interiorul Arenei Naționale; asta unu. Doi: într-adevăr, în momentul în care 

avem întâlnire și avizăm anumite aspecte cu privire la aceste tipuri de 

evenimente cu aglomerări de persoane, noi specificăm operatorului 

economic sau organizatorilor care se ocupă de aceste aspecte că în 

momentul când există un cod de fenomene meteo periculoase, le punem 

în vedere lucrul acesta în așa fel încât să anunțe toți participanții la 

activități, inclusiv cei care organizează acest eveniment, adică muzicienii 

sau depinde ce fel de evenimente sunt.  

Domnul președinte Andrei Rigu 



16 
 

Deci, practic, domnul Precup ne spuneți că sistemul Ro-alert 

funcționează indiferent de numărul de oameni dintr-o zonă foarte mică – 

la astfel de evenimente zeci de mii de oameni sunt pe un stadion – și 

atunci faptul că au primit cu toții mesaj sau, mă rog, le-au primit în 

momentul când au părăsit arena, are legătură cu faptul că poate atunci a 

fost transmis efectiv mesajul Ro-alert? Că știm că se mai transmit nu 

neapărat înainte să înceapă evenimentul respectiv, ci câteodată și după 

ce a început sau după ce a trecut - au mai fost situații. Nu știu dacă m-ați 

auzit... 

Domnul colonel Irinel Precup 

V-am auzit! Într-adevăr s-ar putea să fi fost așa, dar vă spun că eu 

am fost în interior și am primit mesaje Ro-alert. Într-adevăr s-au dat mai 

multe pentru că norul care afecta municipiul București...s-a dat mai întâi 

pe anumite cartiere, nu în întreg orașul; apoi norul s-a deplasat în zona 

unde se desfășura acest eveniment și s-a dat Ro-alert și pe acea zonă, 

adică pe tot teritoriul București-ului.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Bun, domnule președinte mai dați-mi voie să mai am o singură 

intervenție și îi cer scuze colegului Hazarian! 

Da, au fost mai multe valuri; unele s-au primit, cele inițiale nu s-au 

primit în interiorul arenei, s-au primit ulterior după ce s-a terminat 

evenimentul și s-a mai degajat zona și semnalul a revenit; ăsta este un 

aspect. Și al doilea: am intrat pe pagina Ro-alert. Domnul Precup nu vă 

supărați: scrie negru pe alb că mesajele Ro-alert pot fi recepționate pe 

întreg teritoriul României acolo unde există semnal GSM. Deci, dacă nu ai 

semnal GSM nu ai cum să primești mesaj Ro-alert, credeți-mă! 
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Domnul colonel Irinel Precup 

Știu, am înțeles! E corect ce spuneți dumneavoastră, numai că să 

zicem că nu există semnal GSM pentru aparatul tău; dar, dacă ești într-o 

zonă în care ai acces doar la o companie de telefonie mobilă și tu ești 

abonat la altă companie, poți primii mesaje Ro-alert.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Am înțeles, dar ele au fost picate simultan toate! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Eu înțeleg; dar, să știți că în cazul de care vorbim nu a fost picat. 

Eram în interiorul arenei și am primit și vă pot confirma jandarmi, pompieri 

care au fost acolo. Nu cred că a picat; poate unele persoane nu au primit 

pentru că – să zicem – telefonul avea o defecțiune sau a fost închis. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Ultima intervenție, promit! Din nou: eu ridic această problemă de 

bună credință, nu să critic pe cineva. Să ne gândim dacă putem să facem 

lucrul ăsta mai bine... 

Domnul colonel Irinel Precup 

În scopul ăsta vă spun și eu! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Nu este în nici un caz vina dumneavoastră; dacă e să fie vina cuiva 

este vina operatorilor de telefonie mobilă. Și vă spun doar atât, problema 

este următoarea: să dea Dumnezeu să nu fim vreodată în vreo situație din 

asta – nu știu, Doamne ferește! – cum au fost prin alte țări și toată lumea 

să aibă nevoie să sune. Sigur, există dispozitive de ordine la orice 

eveniment de o asemenea amploare; dar, să ai nevoie să vorbești cu 
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cineva, să dai de cineva. Credeți-mă că o să descoperiți atunci și o să 

spunem: "Domnule ce bine era dacă funcționa rețeaua mobilă!". Repet: să 

dea Dumnezeu să nu avem vreodată nevoie și de abia după aia să ne 

spunem: dar, parcă ne-a zis odată un nebun să fim siguri că nu ne pică 

semnalul și că putem comunica! Mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bun! Aici o să discut cu domnul Precup să înțelegem și să vă 

transmit poate un material cum funcționează sistemul Ro-alert, ca să 

vedem unde poate să fie problema, dacă la companiile de telefonie 

mobilă... 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Poate rugăm Poliția Locală să facă o adresă către ANCOM și către 

unu-doi operatori și să-i întrebe dacă – în general – au ei grijă să existe 

acoperire pe durata unor asemenea evenimente cu aglomerări mari de 

persoane în București, că pe noi ne interesează București-ul.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Eu am vrut doar să precizez faptele care s-au întâmplat acolo și 

poate aveți dreptate că sunt anumite momente când se poate întrerupe 

definitiv semnalul GSM; normal, dacă există semnal în zonă pentru orice 

tip de telefonie ar putea fi transmis acest mesaj Ro-alert prin toate 

sistemele. Problema care se pune – și aveți perfectă dreptate domnul 

Moraru – să știți că noi, în general, ne ocupăm de asta și am mai făcut 

adrese către toți operatorii de telefonie mobilă – asta se face la nivel 

național, adică Inspectoratul General pentru Situații de Urgență se ocupă 

de lucrul acesta – se fac exerciții comune în așa fel încât să vedem dacă 

există semnal peste tot și în afară de acest lucru, au fost transmise către 

ei diverse informări și diverse situații cum a fost cea precizată de 
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dumneavoastră de la acest eveniment Coldplay. Din lucrurile astea 

învățate, am luat măsuri în așa fel încât semnalul să poată fi transmis către 

toți utilizatorii din zona respectivă; noi ne preocupăm permanent de 

chestia asta și vă spun că lucrurile astea sunt foarte importante. Ro-alert-

ul înseamnă foarte mult pentru modul de acțiune în situații de urgență, de 

toate tipurile de situații de urgență și e benefic pentru populație. Dar, am 

vrut să vă spun că totuși, când am fost la acea activitate mie mi-au 

funcționat ambele telefoane, deși unul era Orange și celălalt Vodafone. 

Probabil că la unele persoane nu le-au funcționat, dar v-am spus depinde 

și dacă au fost sau nu deschise sau – în fine – poate nu erau încărcate, 

nu știu, poate aveau ceva probleme la dispozitivul respectiv. Eu vă 

mulțumesc foarte mult pentru precizări; oricum o să verific toată această 

problemă pe care mi-ați spus-o. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul Precup! Scuzați, din nou revin cu aceleași scuze că am zis 

că e ultima intervenție! Cred că am găsit și explicația de ce dumneavoastră 

aveați semnal: telefoanele mobile moderne au ceea ce se numește "voice 

over wi-fi" adică atunci când eventual nu aveți semnal GSM, aveți semnal 

de la Vodafone, Orange sau ce operator aveți dumneavoastră via internet, 

dacă sunteți conectat la wi-fi. Și cred că dumneavoastră fiind într-un punct 

de comandă, unde aveați deja telefonul cuplat și la rețeaua acelui punct 

de comandă, dumneavoastră "aveați semnal GSM", dar mesajele veneau 

via wi-fi/internet. Verificați cu colegii dumneavoastră, cred că asta a fost 

excepția în cazul dumneavoastră: aveați semnal pentru că erați conectat 

la wi-fi-ul din punctul de comandă. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, o să încerc și eu să verific! Mulțumesc pentru problema ridicată! 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Bun, o să discutăm să vedem cum facem și cu acele adrese și 

mulțumesc domnului Moraru pentru ridicarea acestei probleme care e 

foarte interesantă.  

Bun, dacă nu sunt alte aspecte pe care doriți să le discutăm...domnul 

Hazarian știu că dorea să intervină la un moment dat și nu a apucat, nu 

știu dacă mai este alături de noi? Nu mai este în ședință.  

Bun, dacă nu mai sunt alte aspecte, vă mulțumesc pentru 

participare!  

O rugăminte la domnul Berechet: dacă puteți să ne transmiteți o 

scurtă prezentare – nu știu – o pagină-două cu cele pe care le-ați 

menționat ca să o urcăm în secțiunea "Siguranță școlară" de pe site-ul 

Autorității, aș aprecia! 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

În regulă, imediat! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc mult de tot! Vă doresc o zi bună! 

 

Ședința s-a încheiat la ora 15:00. 


